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Dne 31. května představila Komise ba-
lík 8 legislativních návrhů, jejichž cílem 
je modernizovat pravidla pro dopravu 
v celé EU. Návrhy obsažené v balíčku 
se zabývají podmínkami pro podnikání 
dopravců na vnitřním trhu EU, zlepšo-
váním sociálních podmínek řidičů, sys-
témem zpoplatnění evropských komuni-
kací a také vlivem dopravy na kvalitu 
životního prostředí.  

Kontext 

Komise předložený balíček vnímá jako 
dlouhodobou strategii, která uchopí struk-
turální technologické, hospodářské a soci-
ální výzvy v sektoru dopravy. Přechod 
k inteligentní mobilitě v EU chce Komise 
řídit cílenou legislativou a podpůrnými 
opatřeními, včetně výzkumu, inovací a 
investic do infrastruktury. Sociální aspekty 
balíčku úzce souvisejí s problematikou 
vysílaní pracovníků do jiných zemí EU a 
volným pohybem služeb na vnitřním trhu 
EU.  

Klíčové body 

Základ balíčku tvoří 5 návrhů směr-
nic a 3 návrhy nařízení (KOM (2017) 275 
až 282), které doprovází zastřešující sdě-
lení KOM(2017) 283 s názvem „Evropa 
v pohybu“. 

Sociální dimenzi balíčku představují ná-
vrh směrnice, která stanoví specifická pra-
vidla ohledně vysílání řidičů v odvětví 
silniční dopravy a návrh nařízení, kterým 
se mění nařízení o harmonizaci některých 
předpisů v sociální oblasti týkajících se 
silniční dopravy a nařízení 
o tachografech. Komise nově navrhuje 
neaplikovat směrnici o vysílání pracovníků 
při provozování mezinárodní přepravy, 
pokud se jedná o vyslání kratší nebo rov-
né 3 dnům v měsíci. Pro kabotáž však 
platí pravidla směrnice o vysílání pracov-
níků již od prvního dne.  

Situaci na vnitřním trhu EU v oblasti 
dopravy navrhuje Komise upravit skrze 
změnu nařízení o společných pravidlech 
pro výkon povolání podnikatele v silniční 
dopravě, nařízení pro přístup na trh mezi-
národní silniční nákladní dopravy a návr-
hu směrnice o užívání vozidel najatých 
bez řidiče. Komise navrhuje změnu pravi-
del pro kabotáž – úplné odstranění limitu 
pro počet operací, ale zároveň zkrácení 
doby pro provedení těchto operací ze 
současných 7 na 5 dnů. Dále Komise navr-
huje možnost používat elektronické verze 
dokumentů. Součástí nové legislativy by 

mělo být také zpřísnění kritérií pro zřízení 
dopravní společnosti, které by mělo za-
bránit vytváření falešných schránkových 
společností. Komise ve snaze o lepší vy-
mahatelnost navrhuje vytvoření mechanis-
mu spolupráce mezi členskými státy. 

Zpoplatněním pozemních komunikací 
EU se zabývá návrh na revizi směrnice o 
tzv. eurovinětě v podobě dvou nových 
směrnic, z nichž jedna je určena pro přijetí 
klasickou legislativní procedurou spoluroz-
hodování Evropského parlamentu a Rady 
a druhá je směrnicí Rady, kde bude Ev-
ropský parlament jen konzultován. Ná-
vrhy se zavádí povinná aplikace směrnice 
na všechna nákladní vozidla a autobusy. 
Komise rovněž navrhuje přepracované 
znění směrnice o interoperabilitě elektro-
nických systémů pro výběr mýtného, které 
by mimo jiné mělo vést ke zlepšení systé-
mu výměny informací ohledně neplatičů 
mýtného. 

Ekologické aspekty dopadů dopravního 
sektoru na životní prostředí jsou obsaženy 
i ve výše zmíněných návrzích týkajících se 
zpoplatnění pozemních komunikací. 
Ochrany životního prostředí se však přímo 
dotýká návrh nařízení o novém systému 
monitorování a vykazování emisí CO2 a 
spotřeby paliva u těžkých nákladních vo-
zidel. 

Východiska pozice ČR 

Vláda ČR byla v rámci příprav balíčku 
aktivní a předložila Komisi i svůj vlastní 
poziční dokument. Některé návrhy ČR 
balíček pokrývá, obecně však ze strany 
Komise nedošlo k naplnění základního 
požadavku vlády, tedy k vynětí sektoru 
dopravy z působnosti směrnice o vysílání 
pracovníků.  

Předpokládaný další vývoj 

Diskuze nad balíčkem bude jedním 
z bodů jednání Rady ministrů pro dopra-
vu, která se sejde v Lucemburku ve čtvrtek 
8. června 2017. Očekává se, že jednotli-
vé členské země zde představí svůj postoj 
k jednotlivým návrhům, zejména k sociální 
dimenzi pracovníků v dopravě. Nastupují-
cí estonské předsednictví se v rámci pro-
jednávání plánuje věnovat právě sociální 
dimenzi balíčku a podmínkám pro podni-
kání dopravců na vnitřním trhu EU.   

/M. Wernerová/ 

 



Týden v EU— 29. května až 4. června 2017  2 

 

Evropský sbor solidarity > Komise 

Obnovení agendy vysokoškolského vzdělávání > Komise 

Dne 30. května 2017 zveřejnila Komise balíček dvou 
sdělení a jednoho doporučení týkající se obnovení 
agendy vyššího vzdělávání a rozvoje škol a doved-
ností učitelů. Jedná se o sdělení Komise o obnovené 
agendě EU pro vysokoškolské vzdělávání (KOM(2017) 
247), návrh Doporučení Rady o sledování absolventů 
(KOM(2017) 248) a sdělení Komise Rozvoj škol a vy-
nikající výuka poskytující výborný start do života 
(KOM(2017) 249). Účelem sdělení a doporučení je po-
moci zlepšit kvalitu školství ve členských zemích napří-
klad prostřednictvím komplexnější spolupráce mezi 
členskými státy, výměny dobrých praxí nebo lepšího 
sběru dat o absolventech. 
Kontext 

V oblasti vzdělávání a mládeže se členské státy potýkají 
s celou řadou problémů, jako jsou například nedostatečné 
rozvinuté základní schopností a dovednosti po dokončení 
studia, neuspokojivé přizpůsobení vzdělávání k měnící se 
realitě trhu práce v době digitalizace a globalizace nebo 

přetrvávající sociální rozdíly. Problémy ve vzdělání doka-
zují výsledky mezinárodního průzkumu PISA, kde si Evropa 
například v oblasti vědy výrazně pohoršila. Komise se 
proto domnívá, že je nutné oblasti vzdělávání věnovat 
náležitou pozornost, Podstatné je, aby si mladí lidé ze 
školy a studií odnášeli schopnosti a dovednosti, které bu-
dou odpovídat měnícím se potřebám trhu práce. Celkově 
je kladen velký důraz především na digitální dovednosti. 
Obnovená agenda vysokoškolského vzdělávání navazuje 
na Program pro modernizaci vysokoškolského vzdělávací-
ho systému v Evropě z roku 2011 a neobsahuje žádné 
legislativní návrhy. Doporučení Rady o sledování absol-
ventů je výsledkem jednoho z 10 opatření přijatých v 
rámci Agendy nových dovedností pro Evropu z roku 2016. 
Sběr dat o absolventech také doplňuje iniciativu Investic 
do mládeže z roku 2016 a navazuje na studii EuroGra-
duate, která probíhala mezi roky 2013 a 2015. 
/Pokračování na s. 3/ 

Dne 30. května 2017 zveřejnila Komise návrh naříze-
ní, kterým se stanoví právní rámec Evropského sboru 
solidarity (KOM(2017) 262). Účelem návrhu nařízení je 
ustanovení Evropského sboru solidarity, který by měl 
podporovat dobrovolnické projekty a dobrovolnictví 
mladých lidí. Sbor by měl posílit solidární cítění a pocit 
sounáležitosti napříč EU a poskytnout mladým lidem 
unikátní zkušenost a možnost zlepšit a rozšířit si vlast-
ní dovednosti a schopnosti.  
Kontext 

V současné době se většina států potýká v oblasti mláde-
že s významnými problémy a výzvami, jako je například 
vysoká nezaměstnanost, nedostatečná sociální a spole-
čenská inkluze některých skupin nebo s problémy spojený-
mi s proměnou trhu práce a s tím související změnou poža-
davků na schopnosti a dovednosti mladých lidí. Evropský 
sbor solidarity by měl pomoci s řešením výše míněných 
problémů a výzev v oblasti mládeže a zároveň by měl 
také pomoci s řešením různých aktuálních krizí čí součas-
ných společenských nebo environmentálních problémů, 
kterým se budou dobrovolnické aktivity v jeho rámci pro-
váděné věnovat.  
Návrh je součástí širšího souboru iniciativ nazvaného 
„Investice do evropské mládeže“ ze 7. prosince 2016. 
Evropský sbor solidarity je založen na zkušenostech člen-
ských států a předcházejících evropských iniciativ, jako je 
například Evropská dobrovolnická služba fungující 
v rámci programu Erasmus+. Sbor by měl vhodně doplnit 
a rozšířit již stávající iniciativy a umožnit mladým Evropa-
nům jednodušší účast na dobrovolnických a solidárních 
aktivitách.  
Klíčové body 

Návrh nařízení, kterým se stanoví právní rámec Evropské-
ho sboru solidarity, má za cíl prostřednictvím vytvoření 
sboru poskytnout mladým lidem příležitost účastnit se 
solidárních činností, které přispějí k řešení nenaplněných 
společenských potřeb, přičemž napomohou osobnímu, ob-
čanskému, společenskému a profesnímu rozvoji mladých a 
rozvoji jejich vzdělanosti. Mladí lidé tak prostřednictvím 
sboru nebudou pouze rozvíjet samy sebe, ale zároveň 
pomohou s řešením aktuálních problémů.  

Hlavním úkolem Evropského sboru solidarity bude poskyt-
nout mladým lidem možnost účastnit se dobrovolnických 
aktivit, které budou trvat 2 až 12 měsíců. Tomu odpoví-
dá i financování, dobrovolnické aktivity by měly být fi-
nancovány 80 % zdrojů Evropského sboru solidarity. Zby-
lých 20 % financí je pak určeno na stáže a pracovní mís-
ta.  

Celkově by mělo být na Evropský sbor solidarity vyhraze-
no 341,5 milionů eur do roku 2020. Na rok 2018 by měl 
rozpočet být 89,2 milionů eur. Více než 57 % financí ur-
čených pro sbor má být převedeno z programu Erasmus+ 
(197,7 milionů eur). Návrh dále stanovuje, že Evropské 
sbory solidarity budou geograficky vymezené na členské 
státy EU, s možností jejich rozšíření prostřednictvím bilate-
rálních dohod a že se aktivit v rámci sboru budou moci 
účastnit mladí lidé od 18 do 30 let.     
Východiska pozice ČR 

Vláda ČR vítá návrh Komise na ustavení Evropského sboru 
solidarity a souhlasí s Komisí, že je nutné oblasti mládeže 
věnovat nadále zvýšenou pozornost. Oblast mládeže by-
la v souladu s Koncepcí působení ČR v EU prohlášena za 
národní prioritu pro rok 2017. K problematice byla proto 
připravena předběžná rámcová pozice, která shrnula 
očekávání vlády v této oblasti. Už teď je tudíž možné 
posoudit, zda se návrh s představou vlády ČR protíná.  
Vláda bude především požadovat, aby Komise dodržela 
svůj příslib, že Evropský sbor solidarity bude založen na 
nových finančních prostředcích, přičemž tím nesmí být 
omezeno již schválené navýšení programu Erasmus+. Zne-
pokojující je také samotná klasifikace dobrovolnictví, pře-
devším pak kategorie „stáže a pracovní místa“, která by 
mohla být považována za řádné zaměstnání. Dle vlády 
by sbor přitom neměl být náhradou za řádné vzdělávání 
či zaměstnání. Stejně tak bude vláda požadovat snazší 
zapojení států mimo EU do programu tak, jak je to 
v současné době možné v Evropské dobrovolné službě.  
Předpokládaný další vývoj 
Poprvé by měl být návrh nařízení projednáván v rámci 
pracovní skupiny Rady pro mládež 15. června 2017.  
/J. Matera/ 
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Klíčové body 

Sdělení Komise o obnovení vysokoškolské agendy rea-
guje na současné problémy a nedostatky v oblasti terciál-
ního vzdělávání. Upozorňuje i na skutečnost, že trh práce 
si žádá čím dál více vysoce kvalifikovaných pracovníků, 
kterých je v EU v některých oborech nedostatek. Proto se 
Komise domnívá, že je nutné se oblasti terciálního vzdělá-
vání věnovat. Sdělení představuje čtyři prioritní oblasti, 
ve kterých hodlá být Komise aktivní. Jsou jimi (i) propa-
gace excelentnosti v rozvoji schopností a dovedností, (ii) 
více propojený a inkluzivní vysokoškolský systém, (iii) větší 
inovační výkonnost, jako důsledek lepšího vzdělávání a 
(iv) podpora efektivních školských systémů. Celkově se 
opatření uvedená ve sdělení zaměřují na větší koordinaci 
a sdílení dobré praxe mezi členskými státy, ale i mezi 
institucemi a zúčastněnými stranami na národní úrovni. 
Jedním z navrhovaných opatření je mimo jiné i doporučení 
Komise o sledování absolventů.  
Cílem doporučení je pomocí členským státům se sběrem 
kvantitativních i kvalitativních dat o absolventech, která 
by měla pomoci zlepšit dostupnost porovnatelných infor-
mací, umožnit lepší sdílení dobrých praxí a celkově umož-
nit vytvoření lepšího obrazu o terciálním vzdělávání a 
jeho návaznosti na trh práce a postgraduální studium. 
Lepší získávání informací o absolventech by mělo vést k 
získání dodatečných dat, které budou moci být využity 
národními i evropskými institucemi a orgány, pro zlepšení 
prostředí terciálního vzdělávání. Dle Komise by se členské 
státy proto v oblasti sběru dat o absolventech měly poku-
sit o komplexnější a kodifikovanější sběr dat o absolven-
tech terciálního studia, které půjdou lépe sdílet napříč EU. 
Sdělení o rozvoji škol se soustředí na pomoc s řešením 
hlavních problému, jakými jsou například nedostatečný 

rozvoj kompetencí žáků a studentů, sociální a genderová 
nerovnost a neodpovídající reakci školních systémů a škol 
na technický pokrok a především digitalizaci. Sdělení 
představuje tři oblasti, ve kterých je dle Komise nutná 
akce: (i) rozvoj lepších a inkluzivnějších škol, (ii) podpora 
učitelů a rozvoje jejich schopností a (iii) efektivnější vedení 
vzdělávacích systémů. Sdělení Komise o rozvoji škol uka-
zuje, že v oblasti vzdělávání je nutné nadále zdokonalo-
vat národní systémy s ohledem na digitalizaci a přetrvá-
vající problémy. Hlavními navrhovanými nelegislativními 
opatřeními jsou například větší podpora mobility žáků, 
studentů a učitelů prostřednictví programu Erasmus+, pod-
pora rozvíjení partnerství mezi školami či větší podpora 
online platformy eTwinning pro komunikaci mezi učiteli.  
Východiska pozice ČR 

Vláda ČR se domnívá, že zdokonalování vzdělávacího 
systému na národní úrovni a spolupráce a výměna zkuše-
ností mezi členskými státy za přispění EU, výrazně napo-
máhají rozvoji a modernizaci vzdělávacích systémů člen-
ských států. Vláda vítá balíček věnující se vzdělávání a 
především terciálnímu vzdělávání a doufá, že spolupráce 
v oblasti vzdělávání výrazným způsobem přispěje k řešení 
stávajících problémů a lepšímu propojení vzdělávání 
s trhem práce. Vláda je dlouhodobým zastáncem iniciativ 
a studií, jakými jsou například Reflex nebo Eurograduate, 
a doufá, že Komise bude nadále věnovat v oblasti vzdě-
lávání aktivní.  Vláda v současné době všechny dokumen-
ty analyzuje a formuluje svoji podrobnou pozici. 

Předpokládaný další vývoj 
Balíček je nelegislativního charakteru. Poprvé bude disku-
tován 5. a 6. června na Maltě v rámci neformálního zase-
dání výboru pro vzdělávání.  /J. Matera/ 

Diskusní dokument k hospodářské a měnové unii > Komise 

Dne 31. května Komise zveřejnila třetí z řady diskus-
ních dokumentů navazujících na Bílou knihu o budouc-
nosti EU. Nový dokument se týká prohloubení hospo-
dářské a měnové unie (KOM(2017) 291).   
Kontext 

Zveřejnění dokumentu bylo avizováno v Bílé knize o bu-
doucnosti Evropy za účelem prohloubení jejích myšlenek 
v oblasti další hospodářské integrace EU a posílení měno-
vé unie. Dokument je také pokračováním diskuse započa-
té v tzv. Zprávě pěti předsedů z června 2015. 
Klíčové body 

Základními vodítky prohlubování hospodářské a měnové 
unie (HMU) mají být čtyři principy: (i) růst, zaměstnanost, 
sociální spravedlnost a hospodářská konvergence jako 
hlavní cíle HMU; (ii) opatření za účelem sdílení a snižování 
rizik musí jít ruku v ruce; (iii) proces budování HMU musí 
zůstat otevřen všem členským státům a integrita jednotné-
ho trhu zachována; (iv) transparentnost a demokratické 
principy musí být posíleny. Milníky k dosažení nastíněných 
cílů jsou roky 2019 a 2025.  
Dokument se obdobně jako Zpráva pěti předsedů věnuje 
následujícím oblastem:   
(i) Finanční unie:  do roku 2019 je třeba přijmout již 
projednávané kroky za účelem snížení rizik a budování 
odolnosti bank, dokončení bankovní unie a vytvoření unie 
kapitálových trhů. V období po roce 2019 by se mohlo 
nad rámec plné implementace opatření z předchozí fáze 
uvažovat o metodách oslabení vazby mezi bankami a 

dluhy států, například vytvořením evropského bezpečného 
aktiva (eurodluhopisu) a změnou regulačního prostředí. 
(ii) Hospodářská a fiskální unie: za účelem posílení kon-
vergence EU je nezbytné nadále prohlubovat jednotný 
trh, posílit mechanismy evropského semestru a dalšího 
propojení mezi vnitrostátními reformami a evropskými 
fondy (do roku 2019 upravit výši jejich národního kofi-
nancování tak, aby více reflektovala hospodářské pod-
mínky v jednotlivých státech a výhledově posílit vazbu 
mezi prováděním reforem a čerpáním fondů). Měla by 
také dále pokračovat aktivita Komise za účelem budování 
kapacit administrativ členských států za účelem provádění 
hospodářských reforem. Specificky pro eurozónu (s dob-
rovolnou účastí ostatních členských států) je pak vhodné ve 
fázi do roku 2025 vytvořit tzv. funkci makroekonomické 
stabilizace jako nástroje aktivovaného v dobách hospo-
dářských krizí, za účelem například pokračování 
v důležitých veřejných investicích nebo boje s velmi vyso-
kou nezaměstnaností.  
(iii) Demokratická odpovědnost a posílení institucí eu-
rozóny: další rozvoj eurozóny se může dít v kontextu 
právního rámce EU, či na mezivládním základě, preferencí 
je však integrace existujících forem spolupráce do právní-
ho rámce EU. Dokument konstatuje, že silnější HMU vyža-
duje instituce, které zohledňují zájmy eurozóny. Za tímto 
účelem mj. navrhuje ustanovení Euroskupiny jako nové kon-
figurace Rady s permanentním předsednictvím 
v odpovědného člena Komise. Mělo by též být zavedeno 
jednotné zastoupení eurozóny /Pokračování na s. 4/ 
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ve finančních mezinárodních institucích, jako je Mezinárod-
ní měnový fond, a to nejpozději do roku 2025. 
Východiska pozice ČR 

Stabilita HMU je strategickým zájmem ČR, nejen 
z důvodu trvajícího závazku k budoucímu vstupu do eu-
rozóny, ale i z pohledu ekonomiky ČR. Vláda bude usilo-
vat o to, aby všechny návrhy pro prohlubování HMU za-
chovávaly integritu vnitřního trhu a respektovaly princip 
rovného zacházení se všemi členskými státy Evropské unie.  
Pro vládu je rovněž klíčové, aby veškeré kroky týkající se 

HMU byly diskutovány ve formátu všech členských států, 
neboť se jich bezprostředně dotýkají. Z tohoto hlediska je 
možné mít výhrady k navrhovanému zřízení nového for-
mátu Rady sestávajícího jen ze států eurozóny. Dle vlády 
je zásadním předpokladem pro stabilitu a soudržnost eu-
rozóny především dodržování nastavených pravidel spolu 
s řádným a rovným vynucováním jejich plnění. 
Předpokládaný další vývoj 
Materiál je nelegislativní povahy, bude vstupem do probí-
hající diskuse o budoucnosti EU. /P. Šťastná/ 

Výsledky Rady pro konkurenceschopnost > Rada 

Ve dnech 29. a 30. května se v Bruselu uskutečnilo 
zasedání Rady pro konkurenceschopnost. Delegaci pro 
jednání k vnitřnímu trhu a průmyslu vedl náměstek 
ministra průmyslu a obchodu Vladimír Bärtl. Druhý 
den proběhlo jednání ve formaci pro vesmír, kde ČR 
reprezentoval velvyslanec Jaroslav Zajíček, a násled-
ně pro výzkum a vývoj, kde delegaci vedla náměstky-
ně místopředsedy vlády pro vědu, výzkum a inovace 
Lucie Orgoníková. 
Klíčové body 

Rada ve formaci pro vnitřní trh a průmysl schválila 
obecný přístup u tří návrhů: návrh nařízení o schvalování 
motorových vozidel a jejich přípojných vozidel, návrh 
směrnice o testu přiměřenosti před přijetím nové právní 
úpravy povolání a návrh směrnice o prosazování směrnice 
o službách na vnitřním trhu, kterou se stanoví postup ozna-
mování pro povolovací režimy a požadavky týkající se 
služeb (notifikační procedura).  
Dalším bodem byla prezentace Komise a následná výmě-
na názorů k „prověrce“ konkurenceschopnosti, jež se ten-
tokrát zaměřila na konkurenceschopnost vnitřního trhu 
z pohledu globálních hodnotových řetězců a přidané hod-
noty. Komisař pro jednotný digitální trh Andrus Ansip a 
komisařka pro vnitřní trh Elźbieta Bienkowska shrnuli po-
krok při implementaci strategií pro jednotný digitální trh 
a strategie pro vnitřní trh.  
Proběhla výměna názorů na budoucnost průmyslové poli-
tiky EU, k čemuž byly zároveň přijaty závěry Rady. Před-
sednictví shrnulo výstupy z konference k problematice 
převodu společnosti konané dne 17. března 2017. Komi-
sařka pro spravedlnost, spotřebitele a rovnost žen a 
mužů Věra Jourová představila výsledky kontroly účel-
nosti spotřebitelského a marketingového práva.  
V rámci bodu „Různé“ poskytlo předsednictví stručnou 
informaci o dosažení předběžné dohody s EP 
k legislativním návrhům implementujícím Marrákešskou 
smlouvu, které tvoří součást druhého autorskoprávního 
balíčku. Komisařka pro hospodářskou soutěž Margarethe 
Vestagerová představila nový návrh směrnice o posílení 
postavení orgánů pro hospodářskou soutěž v členských 
státech tak, aby mohly účinněji prosazovat pravidla, 
a o zajištění řádného fungování vnitřního trhu. Delegace 
byly také informovány o současném stavu prací na zave-
dení jednotného patentu. Pracovní oběd proběhl k otázce 
digitalizace evropského průmyslu. 
V části věnované vesmíru byl na programu bod týkající 
se implementace Kosmické strategie pro Evropu a násled-
né schválení závěrů Rady k této strategii. Komisařka E. 
Bienkowska představila prezentaci o snímcích pořizova-
ných z družice Sentinel 2B.  

Zasedání Rady ve formaci pro výzkum bylo zahájeno 
společným obědem ministrů k tématu. Na úvod jednání 
bylo zařazeno schválení závěrů Rady o zefektivnění pod-
mínek pro sledování výzkumu a inovací a podávání zpráv 
o nich. Dále proběhla výměna názorů k ekonomickým dů-
vodům financování výzkumu a inovací z veřejných pro-
středků a jeho dopadům. 
V prvním bodu v rámci části „Různé“ předsednictví infor-
movalo o aktuálním stavu návrhu rozhodnutí Evropského 
parlamentu a Rady o účasti Unie na partnerství ve výzku-
mu a inovacích ve Středomoří (PRIMA) společně provádě-
ném několika členskými státy. Následovalo téma otevřené 
vědy a švédská delegace informovala o tzv. European 
Spallation Source (ESS), což je panevropská výzkumná 
infrastruktura budovaná ve švédském Lundu a dánském 
Aarhusu. Tématem oběda ministrů odpovědných za vý-
zkum byla Evropská inovační rada (EIC) a její další směřo-
vání. 
Estonská delegace na závěr každé části prezentovala 
program svého předsednictví, jehož heslem je „Jednota 
prostřednictvím vyváženosti“ (mezi různými názory, tradi-
cemi a stakeholdery, rovnováha a synergie přírody a 
technologií). V oblasti vesmíru bude prioritou pokračující 
implementace Kosmické strategie pro Evropu s důrazem 
na program Copernicus. V oblasti výzkumu je na progra-
mu diskuze ke střednědobému hodnocení Horizontu 2020 
a k financování vědy a výzkumu.  
Východiska pozice ČR  
Vláda ČR podpořila přijetí všech tří obecných přístupů na 
pondělním zasedání. Podporuje úsilí Komise dokončit im-
plementaci strategií k vnitřnímu a jednotnému digitálnímu 
trhu v ambiciózní podobě. To se týká již vydaných návrhů, 
které jsou aktuálně diskutovány v Radě, i těch čerstvě zve-
řejněných. Jako členský stát EU s nejvyšším podílem prů-
myslu na HDP má Česká republika zájem na posilování 
průmyslové základny EU. Vláda sdílí opakované volání 
některých členských států po tom, aby Komise vydala 
strategii/iniciativu k průmyslové politice.  
Vláda formulaci Kosmické strategie přivítala, neboť ji 
považuje za klíčový dokument pro další rozvoj kosmických 
aktivit v Evropě, podpořila dokončení programů Galileo a 
Copernicus a zvedla otázku možného rozšíření odpověd-
nosti agentury GSA ve vztahu k dalším evropským kosmic-
kým programům a systémům, zejména k programu Coper-
nicus.  

Předpokládaný další vývoj 
Neformální Rada pro konkurenceschopnost společně s Ra-
dou pro dopravu, telekomunikace a energetiku ve formaci 
ministrů pro energetiku se uskuteční ve dnech 17. - 18. 
července. /L. Johnová/ 
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Výsledky plenárního zasedání > Evropský parlament 

Ve dnech 31. května a 1. června se v Bruselu konalo 
dílčí plenární zasedání Evropského parlamentu. Mezi 
hlavní body programu patřila debata k riziku politické-
ho zneužívání médií v ČR, téma digitální Evropy, DPH 
na knihy, noviny a časopisy a evropského konsensu o 
rozvoji. 

Ve středu 31. května odpoledne se poslanci věnovali té-
matu digitální Evropy. Na pořadu jednání byly dvě 
zprávy Výboru pro průmysl, výzkum a energetiku – zprá-
va o digitalizaci evropského průmyslu a zpráva o interne-
tové konektivitě pro růst, konkurenceschopnost a soudrž-
nost: evropská gigabitová společnost a 5G. Obě byly 
následně také přijaty. Mimo jiné se v nich uvádí, že pro 
úspěšnou evropskou průmyslovou strategii je naprosto 
nezbytné vytvořit jednotný digitální trh, umělá inteligence 
a robotika vyžadují jasná pravidla pro bezpečnost a od-
povědnost a že školy by se měly zaměřit na výuku digi-
tálních dovedností, aby byl usnadněn přechod k tzv. smart 
ekonomice. 

Na programu středečního jednání byl také návrh nařízení 
o zavedení dočasných autonomních obchodních opatře-
ní pro Ukrajinu, která doplňují obchodní koncese v rámci 
dohody o přidružení. Při čtvrtečním hlasování poslanci 
přijali k návrhu řadu pozměňovacích návrhů, mezi nimi 
doplnění boje proti korupci a organizovanému zločinu 
mezi podmínky pro udělení dodatečných obchodních pre-
ferencí Ukrajině. Zpravodaj Jarosław Wałęsa (EPP, PL) 
uvedl, že Evropský parlament chce udělením dodatečných 
obchodních preferencí podpořit probíhající reformy a 
posílit malé a střední podniky. 
Ve čtvrtek 1. června zahájili poslanci plenární zasedání 
rozpravou o riziku politického zneužívání sdělovacích 
prostředků v ČR. Za Komisi vystoupila Cecilia Mal-
mströmová, komisařka pro obchod. Z následné debaty, 
do níž přispěli především čeští poslanci, vyplynulo, že 
politické zneužívání médií představuje obecný problém, 
kterému čelí v různé míře celá EU a že český případ ne-
představuje systémový problém, ale spíše pochybení jed-
noho politika. 

V rámci postupu konzultace Evropský parlament (EP) ve 
čtvrtek 1. června hlasoval o návrhu směrnice Rady, kterou 
se mění směrnice 2006/112/ES, pokud jde o sazby DPH 
uplatňované na knihy, noviny a časopisy. Návrh, jehož 
cílem je umožnit členským státům zavést snížené 
(popřípadě nulové) sazby DPH na elektronické publikace, 
poslanci schválili. S ohledem na technologický rozvoj není 
podle nich v současné době ospravedlnitelné uplatňovat 
dvojí standard a zdaňovat online publikace vyšší sazbou 
než ty tištěné. 
EP ve středu projednal a následně ve čtvrtek podpořil 
neformální dohodu s Radou o novém Evropském konsen-
su o rozvoji – Náš svět, naše důstojnost, naše budoucnost, 
kterým bude revidován Evropský konsensus o rozvoji z 
roku 2005 tak, aby odrážel nový celosvětový kontext 
rozvoje. Dle dohody bude hlavní prioritou nadále snížení 
a dlouhodobé vymýcení chudoby. Agenda pro udržitelný 
rozvoj 2030 bude bezodkladně prováděna politikami EU 
a EU a její členské státy znovu potvrdí svůj závazek vyna-
kládat 0,7 % HND na rozvojovou pomoc. EP během jed-
nání prosazoval zejména důraz na účinnost rozvojové 
spolupráce, soulad jednotlivých politik nebo mechanismy 
odpovědnosti a dohledu, pokud jde o sledování a plnění 
cílů udržitelného rozvoje. 
Ve středu poslanci dále diskutovali o novém Komisí navr-
hovaném balíčku opatření v oblasti Komise, který jim 
představili místopředseda Komise Maroš Šefčovič a komi-
sařka pro dopravu Violeta Bulcová. V návaznosti na stře-
deční rozpravu pak EP ve čtvrtek přijal usnesení o boji 
s antisemitismem, ve kterém zdůraznil, že nenávistné pro-
jevy a všechny druhy násilí namířené proti evropským ob-
čanům židovského původu jsou neslučitelné s hodnotami 
EU. Nárůst počtu antisemitských projevů v členských stá-
tech EU v posledních letech podle poslanců vyžaduje ráz-
né kroky. V neposlední řadě byl na programu plenárního 
zasedání také návrh nařízení o jednotném vzoru víz. 
/A. Kuchařová/ 

Debata k riziku zneužívání médií v ČR > Evropský parlament 

Evropský parlament (EP) se na plenárním zasedání ve 
čtvrtek 1. června zabýval otázkou rizika zneužití sdělo-
vacích prostředků v ČR. Rozprava, ve které vystoupilo 
z přibližně třech desítek řečníků i 12 českých poslanců 
EP, panovala shoda na nutnosti zachování plurality 
a svobody médií v celé EU jakožto předpokladu demo-
kratické společnosti. Poslanci poukazovali na skuteč-
nost, že kauza bývalého ministra financí Andreje Babi-
še je významným, avšak ojedinělým případem, který 
nelze ztotožnit s celkovým stavem médií v ČR. 

Kontext 

Rozpravě na plénu předcházela debata na schůzi Výboru 
pro občanské svobody, spravedlnost a vnitřní věci (LIBE), 
která se konala v úterý 30. května. Samotný bod byl ná-
sledně postoupen i na agendu pléna, aniž by k němu EP 
navrhoval přijmout jakékoliv nelegislativní usnesení. Úvod-
ní informaci za Komisi poskytla komisařka pro obchod 
Cecilia Malmströmová. 

 

Klíčové body 

Zástupci většiny politických skupin EP shodně zdůraznili, že 
politické zneužívání médií představuje závažný a obecný 
problém, kterému čelí v různé míře celá EU. Zachování 
plurality médií a jejich nezávislosti na politické či ekono-
mické moci podle nich patří mezi klíčové principy fungující 
demokratické společnosti.  

Někteří poslanci (zejména z frakcí ECR a částečně ALDE) 
uvedli, že by si ČR měla své vnitřní záležitosti vyřešit sa-
ma. Jiní se rovněž domnívají, že EP a Komise přistupují k 
posuzování jednotlivých případů velmi selektivně, přičemž 
měří jednotlivým členským státům „různým metrem“. EU by 
měla proto hodnotit danou situaci systematičtěji a nepod-
léhat konkrétním kauzám.  

Velká část vystupujících řečníků poznamenala, že zneuží-
vání médií není zdaleka pouze českým problémem, a žá-
dala konkrétní opatření na úrovni EU, která by zaručovala 
pluralismus médií v Evropě. 

/Pokračování na s. 6/ 
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Komisařka C. Malmströmová zdůraznila, že Unie potřebu-
je silná, transparentní a kompetitivní média. V této souvis-
losti uvedla, že společným cílem členských států i unijních 
institucí musí být vysoká kvalita svobodných sdělovacích 
prostředků bez jakéhokoliv ohrožování či ekonomického 
tlaku. Komise podle ní současnou situaci pečlivě sleduje, 
avšak neplánuje navrhovat novou legislativu.  

Předpokládaný další vývoj 

Daný bod byl zařazen na program plenárního zasedání 
mimořádně. V této souvislosti se neočekávají žádné nava-
zující kroky z hlediska pracovní činnosti EP. 

/O. Kaleta/ 

Agenda Rady pro spravedlnost a vnitřní věci, 8.–9. června > Informace 

Část Spravedlnost 
Evropský veřejný žalobce. Ministři spravedlnosti budou 
hlasovat o obecném přístupu k ustanovení Úřadu evrop-
ského veřejného žalobce (EPPO) v režimu posílené spolu-
práce. Předpokládá se, že do posílené spolupráce se 
zapojí 18 až 20 členských států včetně ČR. Rada by měla 
přijmout i deklarace o financování EPPO a vztazích 
s neúčastnícími se státy. 
Digitální obsah. K hlasování o přijetí obecného přístupu 
bude předloženo kompromisní návrhu směrnice o jistých 
aspektech smluv o poskytování digitálního obsahu. Jedná 
se o velmi křehký kompromis. Lze očekávat přijetí obec-
ného přístupu, avšak s několika výhradami (včetně ČR).     
Praní špinavých peněz. Obecný přístup by měl být přijat 
rovněž k návrhu směrnice o boji proti praní špinavých pe-
něz prostředky trestního práva, která má za cíl harmoni-
zovat definice trestného činu praní peněz a související 
sankce a implementovat existující mezinárodní závazky 
do práva EU za účelem zjednodušení přeshraniční spolu-
práce v této oblasti. 
Ochrana dat. Dalším návrhem, k němuž se očekává přijetí 
obecného přístupu je návrh nařízení o ochraně fyzických 
osob v souvislosti se zpracováním osobních údajů orgány, 
úřady, institucemi a agenturami Unie a o volném pohybu 
těchto údajů. Toto nařízení reaguje na povinnosti plynoucí 
z obecného nařízení o ochraně dat vstupujícího v účinnost 
v květnu 2018 pro EU v případě unijních orgánů a institu-
cí.  
Další agenda. Ministři spravedlnosti budou rovněž deba-
tovat otázku dalšího postupu na unijní úrovni u elektronic-
kých důkazů, šifrování a uchovávání dat s cílem zajistit 
rychlejší spolupráci při vyšetřování a stíhání přeshranič-
ních zločinů. U návrhu směrnice o rámcích pro preventivní 
restrukturalizaci, druhé šanci a opatřeních ke zvýšení účin-
nosti postupů restrukturalizace, insolvence a oddlužení 
bude diskutována role národních soudů u preventivních 
restrukturalizačních schémat a případné případy, u nichž 

je možné jmenování odborníka na restrukturalizaci. 
V případě nařízení o příslušnosti, uznávání a výkonu roz-
hodnutí ve věcech manželských a ve věcech rodičovské 
zodpovědnosti (Brusel IIa) bude ministrům předloženo ně-
kolik otázek týkajících se práva dítěte být vyslyšeno. 
Část Vnitřní věci 
Efektivnější návraty. Na Radě bude v části vnitřní věci 
diskutována problematika efektivnějších návratů. 2. břez-
na 2017 zveřejnila Komise dva dokumenty, jejichž cílem 
je zajistit efektivnější navracení osob nelegálně pobývají-
cích na území EU. Prvním dokumentem je aktualizovaný 
akční plán EU v oblasti navracení, druhým dokumentem je 
soubor doporučení členským státům týkající se účinnějších 
řízení o navracení. Právě tyto materiály se stanou podkla-
dem pro diskusi. 

ETIAS. Na programu je dále Evropský systém pro cestovní 
informace a povolení (ETIAS), kde je ambicí maltského 
předsednictví dosáhnout obecného přístupu. Dle pokroku 
na pracovní úrovni je tento cíl reálný. 
Reforma SIS. Reforma Schengenského informačního systé-
mu zahrnuje tři návrhy nařízení, jež se týkají správy hra-
nic, policejní a justiční spolupráce v trestních věcech 
a navracení neoprávněně pobývajících příslušníků třetích 
zemí. Rada posoudí pokrok, jehož bylo od počátku roku 
dosaženo na pracovní úrovni. 
Reforma společného evropského azylového systému. 
Na agendě je rovněž reforma společného evropského 
azylového systému (SEAS). Celkem se jedná o 7 legislativ-
ních návrhů, které mají ambici zásadně změnit společný 
azylový systém EU: revize nařízení o databázi Eurodac, 
nařízení o Agentuře EU pro azyl, nařízení Dublin IV, kvali-
fikační nařízení, procedurální nařízení, přijímací směrnice, 
nařízení o společném přesídlovacím rámci. Rada by se 
tentokráte měla omezit na zprávu o pokroku.  
/M. Ročejdlová, V. Bernas/ 

Agenda Rady pro dopravu a telekomunikace, 8.–9. června > Informace 

Doprava 

Pozemní doprava. Směrnice o výchozí kvalifikaci a ško-
lení řidičů silničních vozidel je jediným bodem zařazeným 
do části projednávání legislativních aktů. Předpokládá se 
bezproblémové přijetí obecného přístupu ministry. Rada 
dále přijme závěry o bezpečnosti silničního provozu. Nej-
zajímavější diskuze se na Radě očekává k silničnímu balíč-
ku, který Komise vydala dne 31. května. Jeho obsah 
představí v rámci bodu „Různé“.  
Námořní doprava. Tento způsob dopravy byl jedním 
z ústředních témat maltského předsednictví. Rada proto 
přijme závěry o prioritách v oblasti námořní dopravy. 
Předsednictví bude informovat o aktuálním stavu projed-
návání směrnice o uznávání odborných kvalifikací ve vni-
trozemské plavbě. 

Letecká doprava. Předsednictví bude informovat o aktu-
álním stavu projednávání nařízení o zřízení agentury pro 
bezpečnost letectví. Komise by dále měla představit balí-
ček s názvem Otevřená a propojená Evropa, který vyjde 
7. června a informovat o bezpečnosti letecké dopravy 
s ohledem na velkou elektroniku v příručních zavazadlech. 
Další agenda. V rámci bodu „Různé“ vystoupí lucembur-
ská delegace se Strategií EU pro cyklistiku a otázkou 
bezpečnosti železniční dopravy, švédská delegace 
s informací ohledně ochrany proti teroristickým činům 
v silniční dopravě a německá delegace s navazujícími kro-
ky v oblasti automatizovaného a propojeného silničního 
provozu.  

/Pokračování na s. 7/ 
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Telekomunikace 

Kodex pro elektronické komunikace a sdružení BEREC. 
Tyto témata budou debatována v rámci  politické diskuze 
ministrů. K návrhu směrnice, kterou se stanoví evropský 
kodex pro elektronické komunikace a k nařízení o zřízení 
Sdružení evropských regulačních orgánů v oblasti elektro-
nických komunikací by měla Rada přijmout rovněž zprávu 
o pokroku. 

Služby přeshraničního dodávání balíků. Maltské před-
sednictví dosáhlo u tohoto nařízení pokroku, a proto je na 
programu Rady naplánováno přijetí obecného přístupu. 
Nařízení o soukromí a elektronických komunikacích. 
K návrhu nařízení o soukromí a elektronických komunika-
cích, tzv. ePrivacy, bude předložena zpráva o pokroku.  
Pravidla pro velkoobchodní roamingové trhy. Pravidla, 
obsažené v návrhu nařízení, kterým se mění nařízení č. 
531/2012, budou předmětem informace maltského 

předsednictví o aktuálním stavu v této oblasti. Právě bě-
hem maltského předsednictví došlo v únoru k dosažení 
dohody na konečném textu tohoto nařízení. 
Podpora připojení k internetu v místních komunitách. Před-
sednictví podá rovněž zprávu o aktuálním stavu projedná-
vání návrhu, kterým by mělo dojít k zavádění WiFi ve 
veřejných prostorách jako jsou parky, veřejné budovy, 
knihovny, zdravotní střediska nebo muzea. 
Další agenda. V části „Různé“ bude Komise informovat o 
kybernetické bezpečnosti, aktuálním stavu u Strategie pro 
jednotný digitální trh a o zprávě o evropském digitálním 
pokroku. Estonské předsednictví představí v závěru obou 
dnů Rady svůj program.  
/M. Wernerová/ 

Agenda nef. setkání ministrů pro kohezi, 8.–9. června > Informace 

Politika soudržnosti po roce 2020: přibližování politiky 
občanům EU. Maltské předsednictví chce navázat na 
diskuzi ministrů odpovědných za politiku soudržnosti bě-
hem Rady pro obecné záležitosti a dále pak na jednání 
ministrů s komisařkou pro regionální politiku Corinou 
Creţuovou v rámci neformálního oběda, kde bylo diskuto-
váno, jak více přiblížit politiku soudržnosti občanům EU. 
V rámci neformálního jednání ministři prodiskutují otázky 
schopnosti reakcí na případné ekonomické šoky prostřed-
nictvím politiky soudržnosti, zjednodušování pravidel 

a administrativy, jako i podoby samotné politiky soudrž-
nosti po roce 2020. 

Během jednání by měl dále diskutován diferencovaný 
přístup, rozsah politiky soudržnosti pro všechny regiony, 
přidaná hodnota politiky soudržnosti a kritéria způsobi-
losti. Možný další vývoj politiky soudržnosti je nastíněn 
v několika tzv. scénářích, které představují různé volby 
a možnosti dalšího postupu.  
/S. Máčalová/ 

Agenda Rady pro zemědělství a rybolov, 12. června > Informace 

Návrh nařízení o organické produkci. Jako prvním nyní 
zařazeným bodem je debata o současném stavu návrhu 
nařízení o organické produkci a označování organických 
produktů. 
Situace na komoditních trzích. Komise bude členské státy 
informovat o současné situaci na komoditních trzích a pro-
běhne výměna názorů zejména s ohledem na znepokoji-
vou situaci na trhu s mlékem, máslem a importním masem. 

Další agenda. Komise bude informovat členské státy o 
přípravě 5. Summitu EU-Afrika, který se bude konat na 
Pobřeží slonoviny. Předsednictví hodlá informovat o nou-
zových plánech pro zdraví rostlin a zvířat v oblasti fy-
tosanitárních a veterinárních sektorech. Jako posledním 
bodem je informace maltského předsednictví o současném 
stavu projednávání o veterinárních léčivých přípravcích.  
/J. Černohorský/ 

Agenda plen. zasedání Evr. parlamentu, 12.–15. června > Informace 

Politika soudržnosti. V pondělí 12. června odpoledne 
povede Evropský parlament společnou rozpravu o politi-
ce soudržnosti. Poslanci projednají zprávu o stavebních 
kamenech politiky soudržnosti EU po roce 2020 a zprávu 
o větším zapojování partnerů a zviditelňování výsledků 
evropských strukturálních a investičních fondů. 
Označování energetické účinnosti štítky. V úterý 13. 
června je na programu projednání návrhu nařízení, kte-
rým se stanoví rámec pro označování energetické účinnos-
ti štítky, ve znění dohodnutém během třístranných jednání. 
Následující den budou poslanci o zprávě k návrhu hlaso-
vat. 

30. výročí programu Erasmus. V úterý 13. června 
v poledne se uskuteční slavnostní ceremoniál u příležitosti 
oslav 30. výročí programu Erasmus. 
Příprava červnové Evropské rady. Prostřednictvím před-
nostní rozpravy se poslanci budou ve středu 14. června 
dopoledne zabývat přípravou zasedání Evropské rady 
ve dnech 22. a 23. června 2017. Mezi hlavní body pořa-
du jednání budou patřit migrace, bezpečnost a obrana, 

zaměstnanost, růst a konkurenceschopnost. Evropská rada 
ve formátu EU-27 se bude věnovat také brexitu. 
Kauza Panama Papers a Malta. Rozprava o krocích a 
aktuální situaci v návaznosti na kauzu Panama Papers a o 
právním státě na Maltě je na pořadu jednání ve středu 
14. června odpoledne. Maltský premiér Joseph Muscat 
spolu s ministrem zdravotnictví Konradem Mizzim a vedou-
cím úřadu předsedy vlády Keithem Schembrim jsou mezi 
jmény, které se v tzv. panamských dokumentech objevily. 
Letos v květnu navíc skupina novinářů upozornila na mož-
nosti, které nabízí maltský daňový systém, který se výraz-
ně neliší od daňových rájů. 
Digitální ekonomika. Digitální ekonomikou, konkrétně 
zprávou o evropském programu pro ekonomiku sdílení 
a zprávou o on-line platformách a jednotném digitálním 
trhu, se poslanci budou zabývat prostřednictvím společné 
rozpravy ve středu 14. června odpoledne. Hlasování 
o obou dokumentech je na programu den poté. 
/Pokračování na s. 8/ 
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Další témata. Ve středu 14. června poslanci vyslechnou 
projev prezidenta Pobřeží slonoviny Alassana Ouattary, 
v úterý 13. června projednají návrh rozhodnutí o zavede-
ní akce Unie ve prospěch Evropských hlavních měst kultury 

pro roky 2020 až 2033 a v pondělí zahájí plenární zase-
dání projednáním návrhu rozhodnutí o účasti Unie na Part-
nerství pro výzkum a inovace v oblasti Středomoří 
(PRIMA). /A. Kuchařová/ 

221. zasedání Výboru pro EU na vládní úrovni > Informace 

Dne 31. května se konalo 221. zasedání vládního Vý-
boru pro EU (VV-EU).  

VV-EU se zabýval třemi materiály, které předložil před-
seda vlády Bohuslav Sobotka. Nejprve schválil Východis-
ka pozice ČR k evropskému pilíři sociálních práv. Materiál 
se zaměřuje se na čtyři základní otázky (vhodnost koordi-
nace na úrovni EU; přistoupení ČR k Pilíři v případě, že se 
jej nebudou účastnit všechny členské státy EU, finanční 
prostředky pro dožení cílů Pilíře s rizika a pozitiva inicia-
tivy EU v oblastech definovaných Pilířem).  
Pak VV-EU schválil v předloženém znění rámcovou pozici 
k Doporučení pro doporučení Rady k Národnímu progra-
mu reforem České republiky 2017 a stanovisko Rady ke 

Konvergenčnímu programu České republiky 2017, kte-
ré jsou každoročně předkládány v rámci evropského se-
mestru. Nakonec VV-EU schválil v předloženém znění ještě 
Koncepci přípravy Čechů na výběrová řízení do institucí 
Evropské unie – EPSO testy na roky 2018 a 2019, která 
je součástí naplňování Strategie podpory Čechů 
v institucích EU a je revizí současné Koncepce na roky 
2016 a 2017.  

V rámci bodu „Různé“ ministr kultury Daniel Herman infor-
moval členy VV-EU, že 23. května ve Štrasburku převzal 
z pověření vlády předsednictví ve Výboru ministrů Rady 
Evropy. Při této příležitosti zahájil výstavu k výročí Charty 
77 v budově Rady Evropy. /K. Schneiderová/ 

222. zasedání Výboru pro EU na vládní úrovni > Informace 

Dne 5. června 2017 se konalo 222. zasedání vládního 
Výboru pro EU (VV-EU).  

VV-EU schválil v předloženém znění mandát pro ministra 
vnitra Milana Chovance na zasedání Rady pro spravedl-
nost a vnitřní věci 9. června 2017 v Lucemburku. Násled-
ně vzali členové VV-EU na vědomí informaci ministra 
spravedlnosti Roberta Pelikána k vývoji projednávání 
návrhu nařízení zavádějící posílenou spolupráci na zřízení 
Úřadu evropského veřejného žalobce.  
V rámci bodu „Různé“ pak první místopředseda vlády a 
ministr životního prostředí Richard Brabec informoval čle-
ny VV-EU o odstoupení Spojených států amerických od 
Pařížské dohody o změně klimatu a jeho důsledcích. Poté 

vystoupil ministr kultury Daniel Herman, který sdělil, že se 
ve dnech 1. a 2. června 2017 v Gdyni zúčastnil zasedání 
ministrů kultury zemí Visegrádské skupiny. Při této příleži-
tosti byla slavnostně předána Mezinárodní visegrádská 
cena za rok 2015, kterou získalo Muzeum umění Olomouc. 
Následně ministryně pro místní rozvoj Karla Šlechtová 
informovala členy VV-EU, že ve dnech 8. a 9. června 
2017 se ve Vallettě zúčastní neformálního zasedání minis-
trů odpovědných za politiku soudržnosti a ve dnech 
26. a 27. června 2017 sedmého fóra soudržnosti 
v Bruselu. 

/K. Schneiderová/ 

607. zasedání Výboru pro EU na pracovní úrovni > Informace 

Dne 30. května 2017 se konalo 607. zasedání Výboru 
pro EU na pracovní úrovni (PV-EU).  

Na úvod jednání zástupce Úřadu vlády informoval o pří-
pravě 221. zasedání Výboru pro EU na vládní úrovni dne 
31. května 2017 a o přípravě 222. zasedání Výboru pro 
EU na vládní úrovni dne 5. června 2017.  
Následně projednána rámcová pozice k Doporučení pro 
doporučení Rady k Národnímu programu reforem České 
republiky 2017 a stanovisko Rady ke Konvergenčnímu 
programu České republiky 2017 (Úřad vlády); rámcová 
pozice k návrhu směrnice o posílení postavení orgánů pro 
hospodářskou soutěž (Úřad pro ochranu hospodářské sou-
těže); rámcová pozice ke sdělení Komise na podporu rov-
nováhy mezi pracovním a soukromým životem pracujících 
rodičů a pečujících osob (Ministerstvo práce a sociálních 
věcí).  
Výbor vzal na vědomí přípravu mandátu na zasedání 
Rady pro spravedlnost a vnitřní věci 8. a 9. června (část 
spravedlnost) (Ministerstvo spravedlnosti); mandátu na 
neformální zasedání ministrů pro kohezní politiku 9. červ-
na (Ministerstvo pro místní rozvoj).  
Poté byla představena aktuální agenda Evropského par-
lamentu. Zástupce Úřadu vlády informoval o aktuálním 
dění v otázce vystoupení Spojeného království z EU, před-
stavil program Rady pro obecné záležitosti podle čl. 50 
dne 20. června. Výbor byl informován o prvním jednání 
Pracovní skupiny dle čl. 50. V této souvislosti Ministerstvo 

zahraničních věcí požádalo o zaslání informací ohledně 
bilaterálních smluv s Velkou Británií. Dále byla diskutová-
na otázka koordinace kandidatur na přesídlení agentur 
z Velké Británie.  
Zástupkyně Ministerstva zemědělství informovala o průbě-
hu a výsledcích neformálního zasedání ministrů zeměděl-
ství ve dnech 21. až 23. května 2017 ve Vallettě. Zástup-
ci Ministerstva průmyslu a obchodu, Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy a Ministerstva dopravy informo-
vali o průběhu a výsledcích zasedání Rady pro konkuren-
ceschopnost 29. a 30. května.  
Výbor projednal materiál „Informace k vývoji projedná-
vání návrhu nařízení zavádějící posílenou spolupráci na 
zřízení Úřadu evropského veřejného žalob-
ce“ (Ministerstvo spravedlnosti) a materiál „Informace 
o návrhu preferovaných variant řešení problému oprav-
ných koeficientů pro platy zaměstnanců institucí EU“ (Úřad 
vlády). Byl schválen příspěvek do veřejné konzultace 
Evropské komise o programu Erasmus+ a předchozích 
programech (Ministerstvo školství, mládeže a tělovýcho-
vy). 

V bodu „Různé“ zástupce Ministerstva financí požádal 
rezorty o zaslání doplňujících příspěvků k Doporučením 
Rady pro setkání s Komisí.  
Na závěr byly schváleny instrukce pro jednání výbo-
ru  Coreper I (31. května 2017), Coreper II (31. května, 
1. a 2. června 2017). /M. Kadlecová/ 
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Rámcové pozice schválené v 22. týdnu > Informace 

Rámcová pozice k Doporučení pro doporučení Rady 
k Národnímu programu reforem České republiky 2017 
a stanovisko Rady ke Konvergenčnímu programu České 
republiky 2017  (vypracoval Úřad vlády ČR) 
Rámcová pozice k návrhu směrnice Evropského parlamen-
tu a Rady o posílení postavení orgánů pro hospodář-

skou soutěž (vypracoval Úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže) 
Rámcová pozice ke sdělení Evropské komise na podporu 
rovnováhy mezi pracovním a soukromým životem pra-
cujících rodičů a pečujících osob (vypracovalo Minister-
stvo práce a sociálních věcí) 

Týden v Evropské unii 
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Kalendář EU na 23. týden > Informace 

6.–8. června – Zasedání výborů Evropského parlamentu 

7. června – Zasedání výboru Coreper I 
7. června – Zasedání výboru Coreper II 
8.–9. června – Zasedání Rady pro dopravu, telekomuni-
kace a energetiku 

8.–9. června – Zasedání Rady pro spravedlnost a vnitřní 
věci 
8.–9. června – Neformální setkání ministrů pro kohezi 
 

 


